
Sjakkpunkt nr. 3/2024 
Organ for Norske synshemmedes sjakkforbund 
August 2024, årgang 51 

 

Innholdsfortegnelse 
Sjakkpunkt nr. 3/2024................................................................................................................. 1 

Fra redaktøren ........................................................................................................................ 1 

Smått og stort ......................................................................................................................... 1 

Årsmøtet i Blindes sjakklubb, Trondheim ........................................................................... 1 

Nordisk mesterskap ............................................................................................................ 1 

Et NM som skuer bakover og peker framover ........................................................................ 2 

Protokoll for årsmøtet i NSSF 12. mai 2024: .......................................................................... 6 

Gladsjakken 2024 ................................................................................................................. 10 

Inntrykk fra landsturneringen 2024 ..................................................................................... 10 

Parti fra Landsturneringen 2024........................................................................................... 14 

Nordisk mesterskap 2023 ..................................................................................................... 17 

Sjakkmøtet ........................................................................................................................ 19 

EM for synshemmede 2024 .................................................................................................. 19 

 

 

Fra redaktøren 
Hei! Nummer 3 av Sjakkpunkt i 2024 blir nok et fyldig nummer. Mye nytt 

fra våren og sommeren, men noe gammelt blir det også plass til. På 
årsmøtet i NSSF ble det valgt et bladlag der jeg ble redaktør og Reidar 

Anderssen og Otto Prytz ble med i redaksjonen. Håper dere finner noe av 
Interesse! Jeg kan ikke love at alle bladene blir så innholdsrikt som dette. 

Oddvar 
 

Smått og stort 

Årsmøtet i Blindes sjakklubb, Trondheim 

Under Gladsjakken ble det også tid til årsmøte i Blindes sjakklubb. Et 

enkelt og tradisjonelt møte. Styret ble gjenvalgt med Oddvar Øyan som 
formann. Styremedlemmer Arild Øyan og Reidar Anderssen. Per Ivar 

Norum er varamedlem.   

Nordisk mesterskap 

Som dere ser nedenfor ga Årsmøtet i NSSF signaler til hvordan styret skal 

jobbe videre med nordisk mesterskap i 2025. Det har vært noe e-
postkontakt mellom de nordiske landene. Avgjørelsen er ikke tatt ennå, 

men jeg gjetter på at det vil bli et individuelt mesterskap neste år. 
 



Et NM som skuer bakover og peker framover 
Ja, slik kan det 55. Norgesmesterskapet i sjakk for synshemmede 

sammenfattes. Det ble holdt på Hurdal syn- og mestringssenter i 
«himmelfartshelga», dvs. fra torsdag 9. til søndag 12. mai 2024. Det 

deltok 22 spillere og 12 som i deltakerlista ble rubrisert som «ledsagere, 
medhjelpere og andre». 

 
Denne gangen hadde vi to dommere, veteranen Johs. Kjeken og den 

atskillig yngre Stig Atle Viken, som heller ikke er noen ungsau og som har 
dømt ved flere sjakkarrangementer for synshemmede. Hvis vi behandler 

han så godt som han fortjener å behandles, blir han en like selvsagt del av 

NM-arrangementene som Kjeken er blitt. 
 

Vi som har opplevd Per Ivar Norums raske og sprudlende aktivitet på 
«partikontoret», kan bare beklage at han heller ikke i år hadde anledning 

til å delta i NM. Men han har fått en avløser: i år som i fjor betjente Knut 
Lenes datamaskinen partiene ble notert på. I fjor stilte han opp uten 

erfaring med slikt arbeid, så læringskurven må ha vært bratt. I år var han 
atskillig mer rutinert, så også på dette området er NSSFs framtid sikret. 

 
Blant årets spillere var det bare én debutant, men det var til gjengjeld den 

minst skuggeredde NM-debutanten jeg har opplevd. Han heter Kurt Ove 
Mæland. Han kom rett fra et begynnerkurs i sjakk som Magne Bolme 

holder i Bergen, og han hadde aldri spilt med sjakk-klokke før. Men det 
retter seg: som debutantpremie fikk han ei sjakk-klokke, så neste år kan 

vi vente oss bedre resultater fra den kanten. Ellers kan vi glede oss over 

spillernes alderssammensetning: den yngste var 16 år og den eldste var 
89! Vi spilte i 3 klasser, og her er lista over spillerne i de ulike klassene, 

satt opp etter loddtrekningsnummer. 
 

Klasse A: Petter Smedsrud, Olav Vik, Ivar Viken, Sverre Fuglerud, Noah 
Helmersen Arnøy, Tormod Prytz. 

Klasse B: Otto Prytz, Oddvar Øyan, Arild Øyan, Magne Bolme, Johan 
Larssen, Magnus Strand. 

Klasse C: Thore (med h) Larsen, Tore (uten h) Orvik, John Sandell, Kari 
Kristine Engan, Camilla Hansen, Odd Einar Orvik, Kurt Ove Mæland, 

Gustav Wang, Christer Sogn Søvik, Liv Kristin Saur. 
 

I resultatene nedenfor er hvitspilleren nevnt først. Allerede i første runde 
barket den yngste og den eldste spilleren sammen i klasse A. Er det de 

gamle som fremdeles er eldst, eller er det den fremadstormende 

ungdommens tid? Her er partiet, med den eldstes kommentarer. 
 

Hvit: Petter Smedsrud. Svart: Tormod Prytz. 
NM ffor synshemmede 2024, Hurdal, 1. runde. 

1. E4 e5 2. Sc3 Sc6 3. Lc4 Lc5 
_Hvem kunne vite at løperen trengtes på kongefløyen?_ 



4. Dg4 g6 5. Df3 Df6 6. Sd5 Dxf3 
7. Sxf3 Ld6 

8. c3 Sge7 

_Feil gamp! Så ikke hvits neste trekk._ 
9. Sf6+ Kf8 10. d4 exd4 

_Kanskje h5. Svart var fortsatt blind._ 
11. Lh6# 

 
Det var altså 16-åringen som vant. I klasse A spilte ellers Olav og Noah 

remis, og Ivar tapte mot Sverre. I klasse B tapte Otto mot Magnus, 
Oddvar og Johan spilte remis, og Arild taptte mot Magne. 

I klasse C vant Tore over Thore, Kari Kristine tapte mot John, det ble 
remis mellom Odd Einar og Camilla, Gustav vant over Kurt Ove, og Liv 

Kristin tapte mot Christer. 
 

Både torsdag og fredag kveld sto «faglig sjakkveld» på programmet. 
Torsdag fikk vi besøk av multi-kjendisen Hans Olav Lahlum. Han er kjent 

både som sjakkspiller, sjakk-kommentator, turnerings-arrangør, 

sjakkskribent, krimforfatter, historiker og til og med politiker. Han holdt 
foredrag om sjakken i de siste 50 år. I motsetning til mange andre 

foredragsholdere holdt han seg innenfor den tiden han hadde fått seg 
tildelt. Det var bare å slå på snakkefunksjonen, og den ble automatisk 

slått av når tiden var ute. Interessant var det, og det fikk vi anledning til å 
vise kvelden etter. 

 
Arrangørene hadde ikke klart å skaffe program til den oppsatte faglige 

sjakkvelden fredag, men dommer Stig løste problemet. Han hadde laget 
en quiz med spørsmål ikke bare om sjakk, men også om punktskrift. Noen 

av sjakkspørsmålene var hentet fra Lahlums foredrag. Da ryktet om 
quizen spredte seg til de andre som var på Hurdalsenteret samtidig med 

oss, ville også de delta med et quiz-lag, og det fikk de naturligvis lov til. 
 

Men før quizen fredag hadde vi spilt 2. og 3. runde. Her er resultatene: 

Runde 2: 
Klasse A: Tormod tapte mot Sverre, Noah og Ivar spilte remis, og Petter 

vant over Olav. 
I klasse B ble det bare hvite seire: Magnus vant over Magne, Johan vant 

over Arild, og Otto vant over Oddvar. 
I klasse C tapte John mot Tore, Christer tapte mot Gustav, det ble remis 

mellom Camilla og Kari Kristine og mellom Thore og Odd Einar, og Kurt 
Ove tapte for Liv Kristin. 

 
Runde 3: 

I klasse A skjedde alt: remis mellom Olav og Tormod, hvitt tap av Ivar 
mot Petter, og hvit seier av Sverre over Noah. 

I klasse B ble det bare remiser: mellom Oddvar og Magnus, mellom Arild 
og Otto, og mellom Magne og Johan. 



I klasse C tapte Gustav mot Tore, Odd Einar vant over John, Liv Kristin 
tapte mot Camilla, Kari Kristine vant over Christer, og Kurt Ove tapte mot 

Thore. 

 
De to siste rundene ble spilt lørdag. 

 
I 4. runde var det Klasse As tur til å spille bare remiser: Tormod mot 

Noah, Petter mot Sverre, og Olav mot Ivar. Nå delte Petter og Sverre 1.-
plassen med 3,5 poeng hver, Olav og Noah hadde 1,5 poeng hver, og det 

var de som i siste runde skulle møte hhv. Sverre og Petter, og Ivar og 
Tormod hadde 1 poeng hver. Hvordan ville dette ende? 

I klasse B vant Magnus over Johan, og Otto tapte mot Magne. Da partiet 
mellom tvillingene Oddvar og Arild ble fort ferdig, var den nok flere enn 

jeg som tenkte at de hadde tatt en rask remis, som de av og til gjør, men 
så viste det seg at Oddvar vant over Arild. 

Det lå an til brodermord også i klasse C, men her ble det remis mellom 
Tore og Odd Einar. Remis ble det også mellom Thore og Kari Kristine, men 

i de andre partiene ble det hvig seier, med Camilla over Gustav, John over 

Liv Kristin, og Christer over Kurt Ove. 
 

Jeg venter med å fortelle om siste runde til jeg har gjort rede for det som 
skjedde lørdag kveld og søndag formiddag. 

 
Lørdag kveld var det jubileum som begynte med en festmiddag. I år er 

det nemlig 50 år siden Norske Synshemmedes Sjakkforbund ble stiftet i 
sin nåværende form. Forbundet oppsto imidlertid ikke ut av ingenting. 

Lenge hadde det eksistert noe som het Norges Blindeforbunds Sjakk-
klubb. I begynnelsen var dens viktigste oppgave å organisere 

postsjakkturneringer. Men etter hvert oppsto det lokale sjakklubber for 
synshemmede, f.eks. Blindes Sjakk-klubb, Trondheim, som bl.a. Halvdan 

Karterud og Torleiv Eidem tok initiativet til, og senere Rokaden i Oslo. 
Synshemmede spilte stadig flere turneringer over bordet, både på lokalt, 

nasjonalt, nordisk og internasjonalt nivå. Det første Norgesmesterskapet i 

sjakk for synshemmede ble holdt i Trondheim 1969, det andre ble holdt i 
Trondheim 1971, og siden har det vært holdt NM for synshemmede hvert 

år, til og med under pandemien. I 1974 syntes vi vi hadde kommet så 
langt at det var tid for å reorganisere sjakkvirksomheten for 

synshemmede i Norge. På N.Bf.s Sjakk-klubbs generalforsamling i 
forbindelse med NM 25. mai 1974 ble det nye navnet vedtatt, og 

organisasjonen fikk for første gang vedtekter. Da var Svein Tore Fesche 
kommet inn i miljøet, og en av hans hjertesaker var å utgi et blad i 

punktskrift, som fikk navnet Sjakkpunkt. 
 

I det første nummeret, som kom ut høsten 1974, står det både en liten 
artikkel om navneendringen og et referat fra generalforsamlingen. I 1977 

begynte bladet også å komme ut på lyd, under navnet Sjakketten. 
 



Etter festmiddagen ble jubileet behørig markert. Det ble grundig slått fast 
at vi ikke ville ha hatt noe sjakkblad uten Svein Tore Fesches mangeårige 

innsats som redaktør, og vi fikk høre eksempler på hans stil som 

kommentator av sjakkpartier. Tormod Prytz hadde vært engasjert allerede 
i N.Bf.s Sjakk-klubb, og fra første stund deltok han aktivt i produksjonen 

av Sjakkpunkt. Svein Tore leste inn stoffet på lyd, og Tormod skrev det ut 
i punktskrift. Da tillot han seg å pynte på formuleringer som enten var 

uklare, omstendelige eller til og med litt krasse mot spillere som hadde 
gjort dårlige trekk. Det var ikke alltid Svein Tore fikk beskjed om hva 

Tormod hadde rettet. Etter hvert overtok Tormod også det formelle 
redigeringsansvaret. 

 
Det ble mer mimring utover kvelden. Sverre Fuglerud gikk rundt med 

mikrofonen og intervjuet folk som hadde mye å fortelle. Halvparten av de 
åtte deltakerne i det første NM i 1969 var til stede også i år, nemlig Ivar 

Viken, Gustav Wang, Tormod Prytz og Otto Prytz. Sånn sett ble det et 
tilbakeskuende NM. 

 

Men i overskriften sier jeg jo at NM også peker framover. Det er tidligere 
vedtatt å avvikle Sjakkpunkt i punktskrift og Sjakketten på lyd, og gå over 

til å publisere vår historie elektronisk. Men vi har hittil ikke delt ut 
ansvaret for denne nyordningen. På NSSFs årsmøte søndag ble ansvaret 

formelt delt ut, idet Oddvar Øyan ble valgt til redaktør med Reidar 
Anderssen og Ortto Prytz som øvrige medlemmer av redaksjonsutvalget. 

 
Før jeg går løs på siste runde og sluttstillingen, gjenstår det å si at NM-

sangen ble avsunget både på slutten av jubileumsmarkeringen lørdag og 
etter årsmøtet søndag. 

 
Runde 5: 

I klasse A spilte Ivar og Tormod remis, Sverre vant over Olav, og Noah 
tapte mot Petter. 

I klasse B ble det remis mellom Arild og Magnus og mellom Magne og 

Oddvar, mens Johan vant over Otto. 
I klasse C tapte Camilla mot Tore, det ble remis mellom Odd Einar og 

Christer, Gustav tapte mot Thore, Kurt Ove tapte mot John, og Liv Kristin 
tapte mot Kari Kristine. 

 
Sluttstilling 

Kvalitetspoeng står i parentes. I klasse A og B består kvalitetspoengene av 
summen av poengene til dem en har vunnet over, og halvparten av 

summen av poengene til dem en har spilt remis mot. Har flere spillere like 
mange kvalitetspoeng, avgjør resultatet av innbyrdes oppgjør. I klasse C, 

der ikke alle spilte mot alle, består «1. kvalitet» av summen av poengene 
til de spillerne en har møtt, minus den av disse som har færrest poeng. 

Har flere spillere lik «1. kvalitet», får en «2. kvalitet» ved å legge til den 
poengsummen som ble trukket fra ved beregning av «1. kvalitet». Har 

flere spillere samme poengsum også ved «2. kvalitet», kan en beregne 



kvalitet som i klasse A og B, og deretter eventuelt se på innbyrdes 
oppgjør. 

 

Klasse A 
1-2. og delt Norgesmestertittel: Petter Smedsrud og Sverre Fuglerud, 

begge 4,5 (8,25, remis i innbyrdes oppgjør) 
3-6. Olav Vik, Ivar Viken, Noah Helmersen Arnøy og Tormod Prytz, alle 1,5 

(2,25, remis i alle innbyrdes oppgjør) 
 

Klasse B 
1. Magnus Strand 4 

2-3. Magne Bolme og Johan Larssen, begge 3 (5,25, remis i innbyrdes 
oppgjør) 

4. Oddvar Øyan 2,5 
5. Otto Prytz 1,5 

6. Arild Øyan 1 
 

Klasse C 

1. Tore Orvik 4,5 
2. Odd Einar Orvik 3 (13,5) 

3. Camilla Hansen 3 (12,5 13,5) 
4. Thore Larsen 3 (12,5 12,5) 

5. Kari Kristine Engan 3 (11,5 12,5) 
6. John Sandell 3 (11,5 11,5) 

7. Christer Sogn Søvik 2,5 
8. Gustav Wang 2 

9. Liv Kristin Saur 1 
10. Kurt Ove Mæland 0 («foreløpig uten poeng», som en tidligere dommer 

pleide å si) 
 

Otto Prytz 
    

Protokoll for årsmøtet i NSSF 12. mai 2024: 
Årsmøtet ble holdt på Hurdal Syn- og Mestringssenter. 
Møtetid: KL. 9.00-11.30. 

 

Sak 1: Åpning og konstituering 
Forbundsleder Olav Vik åpnet møtet med å ønske alle velkommen. 

 
Innkalling og sakliste ble godkjent. 

 
Ved navneoppropet var det 22 medlemmer til stede. 

 
Møtet konstituerte seg slik 

Møteleder: Sverre Fuglerud. 
Referent: Arild Øyan. 

Protokollunderskrivere: Petter Smedsrud og Kari Kristine Engan. 



Tellenemnd: Stig Atle Viken og Johs. Kjeken. 
 

Sak 2: Protokoller 

Styrets protokoller siden forrige årsmøte var sendt ut på forhånd. I tillegg 
var protokollen fra fjorårets årsmøte sendt ut. 

 
Det var ingen kommentarer eller spørsmål til protokollene. 

 
Sak 3: Årsmelding 2023 

Årsmeldinga var sendt ut på forhånd. Den ble gjennomgått overskrift for 
overskrift. 

 
Årsmøtet godkjente årsmeldinga enstemmig. 

 
Sak 4: Regnskap 2023 

Tore Orvik orienterte om regnskapet for 2023. Han refererte balanse og 
revisjonsberetning.  

 

Regnskapet viser et underskudd på kr. 29.087. 
 

Regnskapet ble enstemmig godkjent. 
 

Sak 5: Budsjett 2025 og revidert budsjett 2024 
Begge budsjettforslagene var sendt ut med saksdokumentene på forhånd. 

 
Tore Orvik orienterte om budsjettene. 

 
Revidert Budsjett 2024: 

Endringer fra opprinnelig budsjett var at tilskudd fra Norges Sjakkforbund 
på kr. 5.000 og avsetning til nordisk i 2025 var satt inn i budsjettet. 

 
Revidert budsjett for 2024 ble enstemmig vedtatt. 

 

Budsjett 2025: 
Utgiftene til drift av forbundets nettside var økt med kr. 300 fra det 

utsendte forslaget. 
 

Budsjettet har et Underskudd på kr. 41.700. 
 

Budsjettet ble enstemmig Godkjent.  
 

Årsmøtet ønsket videre at prosedyren med behandling av revidert budsjett 
avsluttes. 

 
Sak 6: Nordiske mesterskap i framtida 

Olav Vik og Sverre Fuglerud orienterte i saken. 
 



Nordisk mesterskap har vært arrangert annethvert år siden 1969. Først 
med 4-mannslag og en mesterklasse for landenes vinnere av 

landsmesterskap. Seinere ble mesterklassen fjernet og det ble spilt med 

6-mannslag. 
 

Under nordisk i 2021 fremmet Sverige et ønske om å endre turneringa til 
et individuelt nordisk mesterskap. Dette har vært diskutert i de ulike 

landene, men endelig konklusjon om endring av turneringsform er det 
ennå ikke blitt enighet om. 

 
Styret la frem to alternative opplegg for nordisk mesterskap for fremtiden 

for årsmøtet, og ber årsmøte diskutere disse for å gi signaler til styret i 
diskusjonen med de andre landene.  

 
“A. Ett lagmesterskap som det har vært til nå. Fortrinnsvis med 6 

deltakere per lag som det har vært de siste mesterskapene, men 
reduksjon til 5- eller 4-mannslag hvis de andre nordiske landene ønsker 

det. 

 
B. Ett individuelt mesterskap der hver nasjon kan stille med 5 deltakere 

og der også Island inviteres. Hvis ett eller flere land ikke stiller med full 
kvote kan andre land få anledning til å stille med flere deltakere, men det 

er ett mål at det ikke skal være flere enn 24 deltakere totalt. Av praktiske 
grunner mener årsmøtet det ikke bør gjennomføres mer enn 5 runder.  

 
Uansett om opplegg A eller B velges ønsker styret at modell for  

finansiering av nordiske mesterskap endres så hvert land fullt ut dekker 
opphold for alle sine deltakere, ledere og ledsagere. Styret ser det som 

naturlig at endringen skjer fra neste nordiske mesterskap siden alle land 
har hatt ansvar for like mange nordiske mesterskap etter eksisterende 

finansieringsmodell. Da Norge var første arrangør i 1969 og har ansvar 
som vertskap for arrangementet i 2025.” 

 

Etter en lengre diskusjon på møtet ble det fremmet to forslag: 
 

1 Otto Prytz foreslo at vi primært ønsker lagmesterskap og signaliserer 
dette overfor de andre nordiske landene. 

 
2 Tormod Prytz foreslo at NSSF kun vil arrangere og delta på et 

lagmesterskap for framtida. 
 

Begge forslagene inneholder den foreslåtte endringen av 
finansieringsmodell. 

 
Ved avstemming fikk forslag 1 13 stemmer og forslag 2 9 stemmer. 

 
Sak 7: Valg 

Valgnemnda la fram følgende innstilling: 



 
Styret 

Leder: Olav Vik gjenvalg   

Nestleder: Sverre Fuglerud gjenvalg      
Sekretær: Arild Øyan gjenvalg       

Kasserer: Johan Larssen ny   
Turneringsleder: Oddvar Øyan gjenvalg   

1. vara: Kari Kristine Engan gjenvalg     
2. vara: Camilla Hansen gjenvalg 

 
Revisor: Hans Richard Thjømøe ny  

 
Redaksjonsutvalg for sjakkpunkt, gjenoppstått digitalt     

Redaktør: Oddvar Øyan   
Medlem: Otto Prytz   

Medlem: Reidar Anderssen   
  

Valgnemnd  

Leder: Steinar Volden gjenvalg     
Medlem: Liv Kristin Saur gjenvalg    

medlem: Odd Einar Orvik ny    
varamedlem: Nina Frisnes Øyan gjenvalg     

 
Olav Vik foreslo Tore Orvik til gjenvalg som kasserer. 

 
Valgene fikk da følgende enstemmige resultat: 

Styret 
Leder: Olav Vik gjenvalg   

Nestleder: Sverre Fuglerud gjenvalg      
Sekretær: Arild Øyan gjenvalg       

Kasserer: Tore Orvik gjenvalg. 
Turneringsleder: Oddvar Øyan gjenvalg   

1. vara: Kari Kristine Engan gjenvalg     

2. vara: Camilla Hansen gjenvalg 
 

Revisor: Hans Richard Thjømøe ny  
 

Redaksjonsutvalg for sjakkpunkt 
Redaktør: Oddvar Øyan   

Medlem: Otto Prytz   
Medlem: Reidar Anderssen   

  
Valgnemnd  

Leder: Steinar Volden gjenvalg     
Medlem: Liv Kristin Saur gjenvalg    

medlem: Odd Einar Orvik ny    
varamedlem: Nina Frisnes Øyan gjenvalg     

 



Tormod Prytz ble takket for innsatsen med medlemsbladet i punktskrift og 
lyd. 

 

Tormod Prytz takket Otto Prytz og Svein Tore Fesche for deres innsats i de 
50 årene bladet har vært utgitt. 

 
Otto Prytz takket for at info fra IBCA blir lagt ut på forbundets e-postliste. 

 
Sak 8: Avslutning 

Den gjenvalgte lederen, Olav Vik, takket for tilliten. Og for et godt møte. 
 

Arild Øyan 
Referent 

 
Petter Smedsrud         Kari K. Engan 

                                  Protokollunderskrivere 
 

Gladsjakken 2024 
20. og 21. juli ble det spilt Gladsjakk i Trondheim. Blindes sjakklubb, 
trondheim, arrangerte den 17. turneringa i dette formatet. 8 spillere 

deltok. 

 
Vi startet å spille denne turneringa i februar, men i de siste årene har det 

blitt ei sjakkhelg på sommeren. Hver spiller har 1 time per parti. Når alle 
er ferdig med en runde starter neste. På denne måten kan vi spille en del 

partier på ei helg. I år ble det 6 runder. 
 

Olav Vik var debutant i år og gjorde sine saker godt! Stig Atle Viken ledet 
det hele med fast hånd. Nina Øyan var sjefen på kjøkkenet. Med et slikt 

lag må det bare bli bra.  
 

Resultatlista 
1. Olav Vik og Oddvar Øyan 4,5 poeng 

2. Tormod Prytz og Ivar Viken 4 poeng 
3. Otto Prytz 3,5 poeng 

4. Arild Øyan 2,5 poeng 

5. Kari K. Engan og Steinar Volden 0,5 poeng 
 

Vi satser på Gladsjakk neste år også. Det er plass til flere enn 8 spillere så 
bli med du også. 

Oddvar Øyan 
 

Inntrykk fra landsturneringen 2024 
Norges Sjakkforbund (NSF) holder landsturnering hvert år. Jeg har deltatt 
i flere av dem, men når noen har spurt meg hvor mange, har jeg hittil blitt 

svar skyldig. Men nå vet jeg svaret, iallfall hvis jeg skal stole på NSF. Årets 
landsturnering var den 15. jeg deltok i. Alle som har deltatt et rundt antall 



ganger fra 10, dvs. 10, 15, 20, 25 osv, får diplom. Jeg fikk diplom for å 
delta for 15. gang. Jeg husker at første gang jeg deltok, var på 

Lillehammer 1982. Da var jeg ung og freidig og torde å reise uten 

ledsager. Nå er jeg gammel og sedat, og fra og med Gjøvik 1991 har jeg 
nesten alltid hatt med Pilar Menéndez som ledsager. Hun flyttet tilbake til 

Spania i 2021, så under landsturneringen på Kongsvinger 2022 bodde jeg 
hos min søster og hennes mann, som bor der. De sørget både for kost og 

losji med inkludert hygge, kjøring til og fra spillelokalet og nødvendig 
ledsaging i selve spillelokalet. I fjor ble landsturneringen spilt på Valhall, 

en kjempestor arena i Oslo. Da hadde jeg Pilar på besøk, og hun var en 
like god og nødvendig ledsager som hun alltid hadde vært. Men hva skulle 

jeg gjøre i år? 
 

Landsturneringen skulle spilles på Storefjell Resort Hotel på Gol 29. juni til 
6. juli, og det var mulig å overnatte på hotellet. Jeg tok utfordringen å 

bestemte meg for å melde meg på såfremt jeg kunne bo på hotellet. Dette 
informerte jeg hotellet om på forhånd, og da jeg hadde fått bekreftet at 

det var ledig plass, meldte jeg meg, og sirkuset var i gang. Selve reisen 

gikk bra: 28. juni om ettermiddagen tok jeg tog fra Oslo S til Gol, og på 
Oslo S er det en assistansetjeneste som fungerer godt. På Gol stasjon sto 

det en buss som tilhørte hotellet og som var klar til avgang. Hjemreisen 
gikk like bra: 7. juli om formiddagen sørget hotellet for transport til Gol 

stasjon, og da toget til Oslo kom, var det bare å gå om bord, dvs. jeg 
måtte ha hjelp til å finne riktig vogn. 

 
Hotellpersonalet var hyggelig. Første kvelden viste de meg veien fra 

rommet mitt til resepsjonen, der sekretariatet lå. Den var litt lang, men 
ikke spesielt vanskelig å lære. Da jeg hadde registrert meg i sekretariatet 

hos en som  kjente meg fra tidligere landsturneringer, sa hun at hun 
hadde god tid, så hun kunne lære meg flere veier, bl.a. veien til 

spillesalen. Inne i den var det ikke lett å orientere seg, men jeg fikk alltid 
hjelp til det bordet jeg satt ved under alle partiene. En grunn til at jeg 

hadde «fast plass», var at da slapp de å flytte den sjakk-kklokka jeg 

hadde med meg. 
 

Siden jeg nå er kommet meg ned i spillesalen, kan jeg fortelle om selve 
landsturneringen. Den hadde 514 påmeldte og ble spilt over 9 runder i alle 

klasser. Eliteklassen og en av seniorklassene startet allerede fredag 28. 
juni for å unngå dobbeltrunde. De øvrige klassene startet lørdag 29. om 

ettermiddagen. Fra søndag 30. juni til og med fredag 5. juli startet spillet 
kl. 10.30, og tirsdag 2. juli spilte vi også en runde kl. 17.30. Siste runde 

startet lørdag 6. juli kl. 10. Kl. 16 var det premieutdeling. De som ikke 
kunne være til stede da, ville ikke få premien ettersendt, så de måtte 

sørge for å få en klubbkamerat eller en annen bekjent til å hente premien 
for seg. 

 
Jeg spilte i den laveste klassen, klasse 5, der det var påmeldt 45 

deltakere, men bare 43 fullførte. Påmeldingsskjemaet hadde et felt for 



kommentarer, og der skrev jeg for sikkerhets skyld noe om mine behov: 
spesialklokke med ørepropp, trekk-annonsering osv. Under partiene 

noterte jeg trekkene elektronisk, dvs. med leselist for punktskrift. I 

reglene står det at begge spillerne skal underskrive både sitt eget og 
motstanderens noteringsskjema. Det var naturligvis ikke mulig med mine 

partier, både fordi motstanderne mine verken skjønte et kvekk av mine 
notater eller hadde noe sted å sette signaturen, og fordi jeg ikke kunne 

kontrollere motstandernes skjemaer. Dette løste vi ved at jeg etter partiet 
leste mine noteringer høyt mens enten en dommer eller motstanderen 

eller begge fulgte med på motstanderens skjema. Når vi hadde sjekket, 
og eventuelt rettet, slik at mine og motstanderens noteringer stemte 

overens, kunne jeg underskrive motstanderens skjema. Dette fungerte 
fint, og det gjorde også trekk-annonseringen. Feilannonsering forekom 

nesten aldri, og når det forekom, ble saken oppklart før misforståelser fikk 
tid til å oppstå. I et par tilfeller gikk motstanderen og jeg på 

analyserommet og gjennomgikk partiet umiddelbart etter at det var spilt. 
 

Først trodde jeg jeg var den eneste synshemmede deltakeren i 

landsturneringen, men der trodde jeg feil. Det varte ikke lenge før det 
kom en og hilste på meg og presenterte seg som Espen Smedsrud. Det 

var far til Petter Smedsrud, som spilte i klasse 2, der han endte som nr. 9, 
altså i den øverste tredjedelen 

som fikk premie. Selv endte jeg på 34. plass i klasse 5 med 3 poeng av 9 
mulige, to seire og to remiser. Jeg er likevel fornøyd med spillet mitt også 

i noen av tapspartiene. Tendensen var at jeg spilte dårligere mot 
kvinnelige motstandere enn mot mannlige. Dette ble gitt motstridende 

psykologiske forklaringer som jeg ikke skal komme inn på her. 
 

Hvem ble Norgesmester, dvs. hvem vant eliteklassen? Verken Magnus 
Carlsen, Simen Agdestein eller Aryan Tari deltok, så blant de 18 spillerne i 

eliteklassen var det mange en kunne tippe på. Ved omtrent halvspilt 
turnering ble det snakket mye og positivt om klassens yngste deltaker, 

overraskelsesmannen Aksel Bu Kvaløy fra Stavanger, som fyller 16 år i 

august. Han ledet med 1 poeng foran nr. 2, men i siste halvdel av 
turneringen skrumpet ledelsen noe inn. Da han til slutt ble mester, var det 

bare kvalitetspoeng som skilte han fra nr. 2. Jeg burde kunne gi en 
detaljert resultatliste fra eliteklassen, for Petter tipset meg om hvordan 

jeg kunne få tilgang til den fra Turneringsservice med mobilen. Men ærlig 
talt, jeg tror andre kan finne den mye raskere enn jeg, så jeg 

konsentrerer meg om andre inntrykk fra landsturneringen. 
 

Som vanlig tilbød arrangørene mange «sideinnslag» på ettermiddags- og 
kveldstid, og jeg deltok bare på noen få av dem. Jeg nevner likevel de 

fleste, slik at leserne kan få en idé om hvor mye det er mulig å få med 
seg. 

 



Hver ettermiddag ble det holdt et foredrag med tittelen «Dagens parti», 
der en elitespiller viste sitt parti. Jeg antok at dette ville gå for fort og 

være for visuelt til at jeg kunne få utbytte av det. 

 
Hver dag kl. 14.00-14.45 ble det holdt «sjakkskole» for barn og spillere 

med rating under 1700. 
 

Sjakkbrettene ble brukt også om kveldene. Her er noen av aktivitetene: 
laglyn med tidshandikap, lynsjakk for jenter og kvinner, NM i lynsjakk, 

«pratelagsjakk» med 3-mannslag, og pub-/café-sjakk med 
hurtigsjakkpartier for spillere over 18 år. 

 
Men det var også mer verbale aktiviteter: søndag kveld holdt NSF sin 

kongress, og mandag holdt Ungdommens Sjakkforbund sitt årsmøte. 
Begge organisasjonene vedtok sammenslåing «i sentralleddet». 

 
Øystein Brekke holdt et bildeforedrag om sjakken i Buskerud, i anledning 

av at Buskerud Sjakkrets fyller 100 år i år. Det var for øvrig også derfor 

Buskerud Sjakkrets ble tildelt arrangementet av årets landsturnering, et 
arrangement sjakkretsen under ledelse av Roger Løvås har all ære av. 

 
Øystein Brekke holdt også et annet bildeforedrag, om sjakken for 100 år 

siden. 
 

Og så var det et interessant åpent årsmøte i Norges Fjernsjakkforbund, 
etterfulgt av informasjon om fjernsjakken i Norge og internasjonalt. 

Fjernsjakk er det vi kalte postsjakk i gamle dager. Jeg trodde 
fjernsjakkvirksomheten hadde gått tilbake fordi mange bruker 

datamaskiner til å spille for seg, men jeg lærte at det ennå skjer mye på 
fjernsjakkfronten. 

 
Og så må jeg nevne torsdagens fotballkamp, som er et fast innslag i 

landsturneringene. Men spør meg ikke om resultatet, hvilke «lag» som 

spilte eller hvor mange som spilte på hvert lag. 
 

Jeg må komme tilbake til utfordringene med å reise uten ledsager: den 
største var maten. Første morgen jeg gikk ned til frokost, fant jeg ikke 

spisesalen. Så stort var Storefjell! I spisesalen måtte jeg ha hjelp nesten 
til alt: å hente mat, å finne ledig bord, å finne veien ut når jeg var ferdig. 

Til frokost trådte særlig en av resepsjonsdamene til når jeg gikk forbi. Hun 
ble med meg i spisesalen, hentet den maten jeg bestilte, og etter hvert 

smurte hun også på, når hun skjønte at jeg hadde dårlig oversikt over 
hvor de ulike ingrediensene lå. 

 
I hotellprisen var det inkludert frokost og «NM-buffé, som var åpen 

mellom kl. 14 og 16.30. Der var det så mye å velge mellom at selv ikke 
hotellpersonalet orket å ramse opp alt. Her var det stort sett sjakkspillere 

som bisto meg med mathenting. Av og til var jeg heldig med den 



varmretten jeg valgte, men andre ganger var både poteter og grønnsaker 
for harde til at Storefjell Resort Hotel kan gjøre seg håp om å få ei stjerne 

i Michelin-guiden. Fra kl. 19.30 til 21.30 tilbød hottellet en «kveldsbuffé 

light med varmmat». Det jeg ikke visste, var at denne ikke inngikk i 
hotellprisen, så den ene gangen jeg bestilte kveldsbuffé, måtte jeg betale 

ekstra for den. 
 

Hotellet har en bar i flukt med resepsjonen, og den ble brukt til uformell 
sosial aktivitet der det var forholdsvis lett å komme i kontakt med folk. En 

kveld var det uformell quiz med spørsmål fra ei quiz-bok noen hadde med 
seg. Selv om det ikke ble gitt poeng her, tør jeg si at jeg kanskje gjorde 

meg mer bemerket ved quiz-bordet enn på sjakkbrettet. 
 

Jeg har ikke fortalt mye om selve Storefjell. Noen lurer kanskje på hvor 
høyt det ligger. Til det kan jeg svare at adressen for å komme inn på 

hotellets nettverk er «1001». Hvorfor det? Fordi Storefjell ligger 1001 
meter over havet! 

 

Før jeg slutter, kan jeg nevne at neste års landsturnering spilles i Bergen 
og arrangeres av Sotra Sjakklubb. I 2026 har Kristiansund opsjon på 

landsturneringen, og i 2027 har Mosjøen opsjon på den. 
 

Og så var det konklusjonen, da. Jeg hadde stilt realistiske og ikke altfor 
høye forventninger til å delta i landsturneringen uten ledsager. Jeg kunne 

f.eks ikke regne med å ha direkte tilgang til all informasjonen de seende 
deltakerne fikk bare ved å se seg rundt. Men mye var å finne på nettet, og 

jeg hadde på forhånd tatt punkt-utskrift av programmet. Alt i alt kan jeg 
fastslå at forventningene mine ble innfridd. Jeg oppfordrer andre 

synshemmede til å delta i landsturneringer. Folk er hyggelige, og det går 
an å spørre om hjelp og informasjon uten å virke påhektig: «Kjeften og 

motet har hjulpet så mange!» 
Otto Prytz  

 

Parti fra Landsturneringen 2024 
Jeg vil vise det partiet der jeg var mest fornøyd med spillet mitt. 

Kommentarene mine er nok ikke veldig dyptpløyende, men jeg håper de 

ligger på et nivå leserne av dette bladet vil forstå, og kanskje lære noe av. 
 

Landsturneringen 2024, Storefjell Resort Hotel, Gol, klasse 5, runde 3, 
spilt 1. juli 2024. 

Hvit: Knut Bjørkmann, Oslo Schakselskap. 
Svart: Otto Prytz, NSSF. 

1. d4 Sf6 2. c4 g6 3. Sc3 Lg7 
_Nå slår språknerden i meg til med en kommentar. Å spille en løper fra 

utgangsposisjonen til g7 eller b7, g2 eller b2, kalles å gjøre fianchetto. 
Ordet uttales «fjankettå» og er en forminskelses-avledning av det 

italienske ordet «fianco», som betyr «side» og som er i slekt med vårt 



«flanke». Fianchetto består i at en løper flytter nærmere høyre eller 
venstre flanke av brettet og blir stående på en lang diagonal, dvs. en 

diagonal fra hjørne til hjørne. Slik svart har spilt i denne åpningen, kan 

han rokere allerede i 4. trekk._ 
4. e4 

_Hvis jeg ikke tar feil, kan åpningen nå kalles kongeindisk._ 
4. – d6 

_Et godt forsvar mot sammebnhengende hvite bønder på 4. rad er svarte 
bønder på 6. rad, som vanskeliggjør ytterligere hvit framrykking. Messt 

effektivt er det å nærme seg den midterste hvite bonden først._ 
5. Le2 0-0 6. f4 e6 7. Sf3 b6 

_Siden svart har valgt å okkupere felter på 6. rad med bønder, er den 
greieste måten å få ut c-løperen å fianchettere også den. Vanligvis velger 

en spiller som har fianchettert én løper, å spille den andre mer aktivt. 
Dobbel fianchetto har den ulempen at begge løperne blir sstående passivt, 

iallfall i åpningen. Men bare vent!_ 
8. Dc2 Lb7 9. Le3 Sc6 10. 0-0-0 

_Spillerne har rokert til hver sin side. Da er det vanlig å ikke nøle med å 

angripe hverandres rokadestilling. Lang rokade er ofte vanskeligere å 
forsvare enn kort rokade._ 

10. – Sb4 
_Svart begynner friskt med å angripe hvits dronning._ 

11. Db1 
_Når en brikke som går på skrå, f.eks. en løper eller i dette tilfellet en 

dronning, står 3 felter i rett linje fra en fiendtlig springer, kan ikke 
springeren nærme seg denne brikken uten å bli truet av den._ 

11. – Sg4 
_Dette springerangrepet er verre for hvit enn det forrige. Le3 er ugardert 

og har liten bevegelsesfrihet. Flytter den til d2, kan springeren ustraffet 
gå til f2 og true begge tårnene. Det eneste feltet hvit kan flytte til for å 

unngå å miste den og samtidig unngå tårngaffelen, er g1, men da mister 
hvit samtidig forbindelsen mellom tårnene._ 

12. a3 

_Hvit velger i stedet en mottrussel, nemlig å bytte Le3 mot Sb4._ 
12. – Sxe3 13. Tdg1 

_Men hvit ombestemmer seg. Han ser at hvis han spiller axb4, får svart 
kvalitet, dvs. tårn for lett offiser. Han velger derfor å redde tårnet – og la 

den svarte springeren gå. Dermed blir han liggende løper under._ 
13. – Sbc2 

_De svarte springerne garderer hverandre, og den fremste av dem sperrer 
diagonalen for den hvite dronningen._ 

14. Sd1 
_Den som ligger under materielt, bør ikke bytte brikker. Jo færre brikker 

det er igjen på brettet, dess slagkraftigere blir de brikkene som er igjen. 
Dette øker fordelen for den som fra før hadde materiell fordel._ 

14. – Sxd1 15. Lxd1 
_Hvis hvit hadde valgt å slå den andre springeren, hadde svart spilt Sf2, 

og Th1 ville ikke kunne reddes. Men hvit burde ha slått Sd1 med tårn 



istedenfor med løper for å redde bonden på d4. Da kunne svart riktignok 
spille Se3 og true tårnet, og det måtte flytte igjen, f.eks. til e1._ 

15. – Sxd4 16. e5 

_Hindrer Lg7 i å gardere springeren, slik at hvit kan slå den i ro og mak._ 
16. – Lh6 17. Sxd4 Lf4+ 

_Svart har latt hvit utjevne den materielle fordelen, men til gjengjeld har 
han slått enda en ugardert bonde, og det til og med med sjakk, slik at han 

etterpå kan slå nok en ugardert bonde og ligge tre bønder over._ 
18. Kc2 Lxe5 19. Lf3 

_For ikke å tape offiser må svart enten gardere Lb7 eller slå Lf3. Hvit 
inviterer altså til løperbytte selv om han ligger tre bønder under, og det 

har svart ingenting imot._ 
19. – Lxf3 20. Sxf3 Lg7 

_Løperen var jo truet. Helt siden trekk 18, da hvit plasserte kongen på 
skrå for dronningen, har svart hatt en ønskedrøm om å sette sjakk med 

en løper slik at hvit måtte flytte kongen og løperen deretter kunne slå 
dronningen, men nå er den svarte hvitfeltsløperen borte, og svart må 

prøve å finne en annen og mindre spektakulær måte å oppfylle 

ønskedrømmen på._ 
21. h4 

_Dette kan bli farlig for svart. Hvis h-bonden kan slå seg fram og åpne for 
tårnet, og hvis hvit dessuten får anledning til å doble tårnene i h-linjen, 

kan det bli et farlig kongeangrep. Men ennå har svart tid til å fortsette sitt 
eget angrep._ 

21. – Df6 22. Th3 Df5+ 23. Kc1 Lh6+ 
_Svart prøver å tvinge den hvite kongen til å forlate garderingen av 

dronningen, slik at han kan slå dronningen uten å miste sin egen, men 
hvit har medisin._ 

24. Sg5 
_Den er gardert av h4, så svart må nøye seg med ønskedrøm light._ 

24. – Dxb1+ 25. Kxb1 Lg7 26. b3 
_Litt vanskelig å forstå. Svart kan jo ikke slå b2, for da mister han 

løperen. Kanskje følger hvit prinsippet om å sette bøndene sine på felter 

den svarte løperen ikke behersker._ 
26. – h5 

_En måte å hindre den hvite h-bonden i å rykke videre fram._ 
27. Kc2 c5 

_Gjør det vanskelig for hvit å avansere med bøndene på dronningfløyen._ 
28. Kd3 d5 

_Hindrer den hvite kongen i å komme lenger fram._ 
29. g4 a6 30. a4 Tfe8 

_Tårn elsker åpne linjer, og e-linjen er den som lettest kan åpne seg. 
Dessuten kan f8 bli et aktuelt felt for løperen._ 

31. gxh5 gxh5 32. Tf3 
_Hvit forlater planen om et gjennombrudd i h-linjen, men får til gjengjeld 

to trusler mot f7, som bare er enkelt gardert._ 
32. – f6 33. Sh3 

_Nå må svart passe seg, for Lg7 er bundet av Tg1._ 



33. – Kf7 34. Sf4 e5 
_Hvit truer Sxh5, men den svarte trusselen e4+ er farligere, for den 

bonden kan ikke kongen slå, og hvit mister Tf3._ 

35. Te3 exf4 
_Hvit reddet tårnet, men måtte gi springeren. Nå ligger svart løper og tre 

bønder over._ 
36. Tf3 Lh6 37. cxd5 

_Hvit har fått en fribonde, men den er isolert._ 
37. – tad8 38. Kc4 Te4+ 

_Jager kongen vekk fra fribonden._ 
39. Kd3 Td4+ 40. Kc3 T8xd5 41. Te1 Te5 42. Tb1 

_Her var dobbeltbonden i f-linjen nyttig for svart. Txe5 kunne besvares 
med fxe5._ 

42. – Te3+ 43. Txe3 fxe3 44. te1 f5 oppgitt. 
_Med et overtak i form av løper og tre bønder, hvorav to 

sammenhengende fribønder, kan ikke hvit hindre at minst én bonde går 
inn._ 

Otto Prytz 

 

Nordisk mesterskap 2023 
Nedenstående er hentet fra e-postlista til NSSF. 

 
Det nordiske mesterskapet for lag ble spilt på dansk blindesamfunns 

senter Fuglsangcenteret utenfor Fredricia 11. og 12. august. Her kommer 
noen ord fra mesterskapet. Jeg klipper inn de e-postene vår lagleder Stig 

Viken sendte ut til noen under mesterskapet. 
 

Laget vårt så slik ut: 
Bord 1: Olav Vik 

Bord 2: Petter Smedsrud 
Bord 3: Oddvar Øyan 

Bord 4: Ivar Viken 
Bord 5: Magne Bolme 

 
Runde 1 

Vi ankom Fuglsangcentret i Danmark rundt klokka 14, etter at mange 

hadde startet sin reise allerede før klokken 6. Dessverre så hadde Tormod 
Prytz et uhell på Gardermoen, som forårsaket ett brudd i armen og 

sykehusopphold før omtrent reisen hans hadde startet. Vi håper virkelig 
det går bra med deg Tormod og at du kommer deg raskt. God bedring. Da 

ble vi naturlig nok bare 5 spillere. 
Vi fikk ordnet oss litt mat når vi ankom og litt hvile før middag og første 

sjakkparti. Vi trakk Danmark i første runde som ble en tøff affære. 
Danskene hadde nok en liten fordel med hjemmebane og hadde ikke stått 

opp klokka 5 og reist like langt som oss. Resultatet ble 5-1 til danskene. 
Petter spilte veldig godt og hadde flere gode kombinasjoner som ikke 

dansken hang med på. Kvalitet over i sluttspillet og en nydelig 



kombinasjon gjorde at han sto med 3 bønder mot danskens ene! Godt 
spilt Petter!  

Alle andre tapte sine partier, nå står ikke resultatet helt i still med 

innsatsen. Flere andre hadde gode muligheter til å hente inn både et halvt 
og helt poeng. 

Etter en uthvilt natt kommer vi til å bite hardere fra oss i runde 2. Der vi 
møter Finland. 

 
Olav - Ernst Bindzus 0-1 

Henning Johansen - Petter 0-1 
Oddvar - Martin Mandrup Hansen 0-1 

Allan Larsen - Ivar 1-0 
Magne - Dan Christensen 0-1 

Wo - Erik Bremer 0-1 
 

Runde 2 
Runde 2 mot Finnland gikk ikke vår vei. Vi hadde veldig mye stang ut, 

dessverre. Petter var den eneste igjen som skaffet oss poeng, denne 

gangen ett halvt, og det satt litt langt inne å få det halve også. Uansett, 
det halve poeng var veldig fortjent. I det 39 trekket krevde Petter remis 

etter trekkgjentakelse og samme stilling tre ganger. Motspiller var ikke 
enig og avviste. Dommer ble tilkalt, hun kunne ikke sjekke om det stemte. 

Ble ikke spillerne enig så måtte de fortsette spillet. Noe som skjedde, 
Petter ble nok litt oppgitt over dette og spilte ikke på sitt beste og tapte i 

en fortsatt klar remisstilling. Vi la inn protest etterpå og gikk igjennom 
partiet, som Petter riktig hevdet. Samme stillingen oppstå 3 ganger i 

partiet. Etter samtale med dommer og finsk lagleder gikk vi sammen 
gjennom partiet. De var helt enige, og partiet ble korrekt remis. En liten 

dommerfeil, men så lenge resultatet ble riktig er det viktigst. 
Olav hadde vinst trekk og matt i få trekk, eller stor materiellgevinst. 

Dessverre fant han ikke trekket i en litt presset stilling og lite tid igjen på 
klokka. 

Oddvar hadde også klare remisvarianter selv med kvalitet under. Ivar 

gjorde noen feil i en gambitvariant han selv spilte og ble raskt straffet. 
Magne hadde lik stilling lenge, dessverre gjorde han en liten feil som 

resulterte i tapt offiser. 
 

I siste runde møter vi Svenskene, selv om vi har fått få poeng er humøret 
på topp. 

 
Sverige vant 5-1 over Danmark 

 
Olav - Juha Perttula 0-1 

Ari Tonteri - Petter 1/2-1/2 
Oddvar - Kari Holmela 0-1 

Teemu Ruohonen - Ivar 1-0 
Magne - Bengt Wikman 0-1 

Wo - Juha-Pekka Oikarainen 0-1 



 
Runde 3 

Da er vi på toget på vei hjem. Vi samlet ikke flest poeng, men mange 

gode opplevelser og godt humør. Vi klarte dessverre ikke å oppfylle Adlers 
ønske om å slå svenskene, vi får vente til neste nordiske i Norge i 2025. 

Vi kommer dessuten til å slå svenskene mange ganger til vinteren.  
Igjen vil jeg si vi ikke har stang inn.  

Både Ivar og Magne hadde veldig gode stillinger lenge. Olav og Petter 
kjempet hardt mot klart sterkere motstandere. Oddvar hadde veldig god 

stilling og kjempet til seg ett halvt poeng. 
Gode minner å fin opplevelse. Takk for at jeg får være med dere på tur. 

 
Jörgen Magnusson - Olav 1-0 

Petter - Tage Johansson 0-1 
Håkan Thomsson - Oddvar 1/2-1/2 

Ivar - Patrik Gränsmark 0-1 
David Attterberg - Magne 1-0 

Wo - Kourosh Javvi. 0-1 

 
Finland vant 3,5 - 2,5 over Danmark. 

 
Resultatliste sluttstilling 

Sverige 14,5 
Finland 11 

Danmark 8,5 
Norge 2 

 

Sjakkmøtet 

Tradisjonen tro samlet vi oss til et sjakkmøte søndag morgen. Svenskene 

tok opp igjen diskusjonen om individuelt mesterskap i stteden for 
lagmesterskap. Vi etterlyste regler for et slikt mesterskap og svenskene vil 

lage et utkast som sendes de andre landene. Da kan det bli bedre å 
diskutere dette når vi har noe konkret å forholde oss til. 

Jörgen ga også litt informasjon om situasjonen i ICBA. Det blir Kalt inn til 
kongress i forbindelse med VM på Kreta i høst, Vi deltar ikke der, men 

overlot vår stemme til svenskene. På kongressen skal det velges nytt 
styre. 

Oddvar Øyan 
 

EM for synshemmede 2024 
Nedenstående er tidligere offentligjort på e-postlista til NSSF. Erik Bremer 
har lagt ut mange partier fra dette mesterskapet på den danske e-

postsjakklista.   
 

Det internasjonale blindesjakkforbundet IBCAs individuelle 

Europamesterskap i sjakk for synshemmede ble spilt 16.-24. juni 2024 i 
den rumenske byen Ploiesti, ca. 60 km nord for Bucuresti, over 9 runder. 



Opplysningene nedenfor har jeg hentet fra det tyske nyhetsbrevet Info-
Mail Schach, som hver dag har brakt resultatene runde for runde, og som 

i den siste rapporten gir hele sluttstillingen. Her gjengir jeg bare 

sluttstillingen slik jeg har fått den, men jeg tar vare på de daglige 
rapportene, om noen skulle være interessert. 

 
Sluttstillingen er satt opp slik: plass-siffer, etternavn, fornavn, land med 

3-bokstavsforkorting, og 4 tall. Det første er ratingtall, det andre er 
oppnådde poeng, og de to siste er ulike former for kvalitetspoeng (som 

jeg ikke kan gjøre rede for). Landsforkortingene framgår av følgende liste 
over deltakende land og antall deltakere fra hvert land. Mesterskapet 

hadde 63 deltakere fra 22 land: 8 fra Tyskland (GER), 6 fra Romania 
(ROU) og Serbia (SRB), 5 fra Polen (POL) og Spania (ESP), 3 fra Bulgaria 

(BUL), Kosovo (KOS), Kroatia (CRO), Litauen (LTU), Slovenia (SLO) og 
Ukraina (UKR), 2 fra Italia (ITA), Montenegro (MNE), Nederland (NED) og 

Tsjekkia (CZE), og 1 fra Danmark (DEN), England (ENG), Frankrike (FRA), 
Monaco (MNC), Nord-Makedonia (MKD), Slovakia (SVK) og Tyrkia (TUR). 

Det var altså bare én nordisk deltaker, Ernst Bindzus fra Dammark. 

 
Og her er sluttstillingen: 

1. GM Tazbir, Marcin         POL 2500 7,5 48   52 
2. IM Stachanczyk, Jacek     POL 2053 6,5 47   51,5 

3. Clemente Llamero, Roberto ESP 2039 6,5 45   48 
4. Racis, Michal             POL 2062 6,5 43   47,5 

5. IM Nizam, Rasim           BUL 2133 6,5 43   47 
6. IM Dukaczewski, Piotr     POL 2113 6   46,5 50 

7. Shepelev, Igor            UKR 2039 6   46,5 49 
8. Draghici Flutur, Gavril   ESP 2015 6   44   46 

9. IM Nikac, Predrag         MNE 2246 6   43,5 47,5 
10 Mueller, Dominik          GER 2230 5,5 45,5 49 

11 AIM Fernandez Lago, David ESP 1997 5,5 45   48,5 
12 Janjic, Stefan            SRB 2130 5,5 43,5 48,5 

13 Bjelanovic, Mile          SRB 2023 5,5 43,5 46,5 

14 FM Avram, Sretko          SRB 2067 5,5 42   46 
15 Dima, Mihai               ROU 1939 5,5 40,5 43,5 

16 Saez Gabikagogeaskoa, Osc ESP 1947 5,5 39   43 
17 Melnik, Stefan            MKD 1743 5,5 37,5 41 

18 Riegler, Dieter           GER 1858 5,5 37   40 
19 CM Schellmann, Frank      GER 1973 5   45,5 49,5 

20 Wolanski, Michal          POL 1971 5   43   46,5 
21 Patev, Petko              BUL 1888 5   41   44,5 

22 Novikovas, Anatolijus     LTU 1830 5   39,5 43 
23 Carapit, Vasile           ROU 1827 5   37   41 

24 Dobierzin, Olaf           GER 1910 5   37   40 
25 Yatsishin, Ivan           UKR 2016 5   35,5 38,5 

26 Bulatovic, Luka           SRB 1838 5   33,5 36,5 
27 WIM Zsiltzova-Lisenko, Lu UKR 2146 4,5 46,5 50,5 

28 Gerasimovic, Stanislav    LTU 1829 4,5 40   43,5 



29 Arnedo Vigueras, Miguel   ESP 1921 4,5 40   43,5 
30 Mitrovic, Stefan          SRB 1910 4,5 39,5 42,5 

31 Bindzus, Ernst            DEN 1946 4,5 38   41 

32 Georgiev, Todor St.       BUL 1884 4,5 38   40 
33 Ivanovic, Milan           MNE 1912 4,5 37   39 

34 Pehlivan, Meric           TUR 1663 4,5 36,5 39,5 
35 Bratu, Gheorghe           ROU 1721 4,5 36   39 

36 Marchidan, Costica        ROU 1744 4,5 35,5 40 
37 Polnarova, Tatana         CZE 1662 4,5 35,5 38 

38 Muri, Emil                SLO 1872 4,5 35,5 37,5 
39 Polnar, Josef             CZE 1752 4,5 33   35,5 

40 Bursuc, Mihai             ROU 1891 4   40   43 
41 Petrovic, Vladan          SRB 1865 4   39   42 

42 Harnandan, Sergio         NED 1938 4   39   41,5 
43 Hahnewald, Uwe            GER 1895 4   38,5 41,5 

44 Stimec, Marjan            SLO 1858 4   36   39 
45 Van Melle, Samuel         GER 1734 4   35   38 

46 Deville, Olivier          FRA 1859 4   34,5 38,5 

47 Hogan, Gary               ENG 1764 4   33,5 36 
48 Gundogmus, Alaettin       NED 1717 4   30,5 33 

49 Madjeric, Miroslav        CRO 1797 3,5 35,5 38,5 
50 Prpic, Milan              CRO 1858 3,5 34,5 36,5 

51 Canea, Petrea             ROU 1831 3,5 34,5 36,5 
52 Cizman, Gregor            SLO 1662 3,5 32,5 35,5 

53 Berginas, Sigitas         LTU 1722 3,5 31,5 33,5 
54 Culjak, Miso              CRO 1819 3   35,5 38 

55 Murin, Miroslav           SVK 1813 3   33,5 35,5 
56 Ymeri, Rinor              KOS 1814 3   33   35 

57 Caputi, Giuliano          ITA 1811 3   31   34 
58 Van Melle, Nathan         GER 1665 3   29   31,5 

59 Berisha, Xhafer           KOS 1683 3   28   30 
60 Gashi, Gani               KOS 1817 2,5 33   35,5 

61 De Fazio, Monica          ITA 1391 2,5 28   30 

62 Ahrens, Melanie           GER    0 2   29   31 
63 Lherbon De Lussats, Jean  MNC 1523 2   25   2 

 
Otto Prytz 
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